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 بازی تیم ملی کشورمان مقابل 
حریف آفریقایی اش را چگونه 

ارزیابی کردید؟
یکسری اشکالات فنی و بدنی در تیم ما 
دیده شد که باید برطرف شود. اشکال 
اساسی که در تیم ما مقابل بورکینافاسو 
دیده شد به این نکته بازمی گشت که ما 
از نظر فیزیکی در همه جنگ ها بازنده 
بودیم که نمونه بارز این نکته هم در 
دوئل های فیزیکی بازیکن مان با بازیکن 
تیم آفریقایی مشهود بود که توپ را در 
درگیری از دست داد و در ادامه همان 
توپ به گل بورکینافاسو تبدیل شد که این 
مسأله به طور حتم یکی از مشکلات تیم 

ما است که باید فکری به حال آن شود.
 نکته بعدی قابل تأمل به میانگین 

سنی بالای ما در تیم بازمی گردد که 
تیم ایران را به دومین تیم از لحاظ 
میانگین سنی تبدیل ساخته است!

بله میانگین کلی تیم ما بالاست، نکته ای 
که منجر به این می شود که سرعت بازی 
بازیکنان ما پایین بیاید که این اصلاً برای 

یک تیم خوب نیست.
 اما در کنار نکات منفی ای که وجود 
دارد تیم ملی ما بازیکنان با تجربه 

زیادی دارد که این شاید یک فاکتور 
مثبت باشد!

به هر حال تجربه بازیکنان ما بالاست و 
این فاکتور خیلی خوبی است اما ای کاش 
ما در کنار بازیکنان باتجربه مان بازیکنی 
مانند حسین زاده را هم به قطر می بردیم، 
بازیکنی که آینده فوتبال ما است و حتماً 
می توانست در کنار باتجربه ها به درد 
تیم ملی بخورد و به کار تیم ملی بیاید.
 در رابطه با بازی ابتدایی مان مقابل 

تیم فلسطین و تیم های همگروه 
دیگرمان چه نقد فنی ای دارید؟

ما نباید بازی با تیم ملی فلسطین 
را برای خودمان دیدار سختی 
بدانیم. اصلاً تیم ملی فلسطین 
چه زمانی برای ما مشکل ساز 
ر  با ین  ا ند  ا بتو که  ه  شد
مشکل ساز شود. امارات هم 
زورش به ما نمی رسد و تیم 
ملی هنگ کنگ هم مانند تمامی 
بازی هایی که مقابل ما داشته باز هم 
بازنده خواهد بود، به همین دلیل نباید 
نگران بازی با همگروهان مان باشیم و 
بازی ما از مراحل بعدی تازه شکل جدی 

به خود می گیرد.
 به احتمال زیاد تیم ما به کره 

می خورد، در این صورت چه شرایطی 
را برای دیدار مقابل این تیم متصور 

هستید؟
تیم کره از بازیکنانی تشکیل شده که 
سرعت بسیار بالایی دارند و در کار ترکیبی 
و تیمی عالی کار می کنند، نکته ای که کار 
ما را خیلی سخت کرده و شانس برد را 

برای ما سخت می سازد.

 اما ما هم خط حمله ای داریم که 
لرزه بر تن هر تیمی در قاره کهن 

می اندازد!
بله خط حمله ما بازیکنان خیلی خوبی 
دارد اما این یک نکته مهم است که باید 
توپ های خوبی به خط حمله ما برسد که 
آنها بتوانند در محوطه جریمه خودشان 

را نشان دهند.
 یعنی شما نگران خط میانی تیم 

ملی مان هستید؟
خط میانی ما از بازیکنان خوبی تشکیل 
شده اما امیدوارم که این بازیکنان در 
کنار هم بهترین کارآیی را داشته باشند 
و هماهنگی بالایی را در جام ملت ها از 

خود نشان دهند.
 به نظر از تیم فعلی مان می توانیم 

انتظار قهرمانی داشته باشیم؟
به نظرم این یکی از درد های فوتبال ما 
است که اینقدر نسبت به تیم ملی مان 

ناامید هستیم!
 خود شما هم در حرف تان برای 

بازی مقابل کره نگرانی زیادی وجود 
داشت!

بله این حرف خوبی نیست اما به هر حال 
یک حقیقت است که فوتبال ما در این 
چند ساله رشدی که نداشته هیچ بلکه به 
عقب هم رفته است و این مسأله ای قابل 

تأمل در تیم ما است.
 اما ما در کنار ضعف هایی که داریم 

تیم پرستاره ای را هم در اختیار 
داریم که می تواند قابل تأمل باشد؟

بله تیم ما ستاره زیاد دارد اما تمام این 
ستاره ها باید در قالب کار تیمی بدرخشند 
و خودشان را نشان دهند، در غیر این 
صورت اگر سی ستاره هم داشته باشید 

کاری را پیش نخواهید برد.
 برای قهرمانی تیم ملی مان واقعاً 

امیدوارید؟
به هر حال فوتبال است و اتفاقات و 
حوادث      اش غیر قابل پیش بینی است، از 
این رو شاید بتوان با توجه به مهره هایی 
که تیم ملی کشورمان از آن بهره می برد 
30 تا 40 درصد برای قهرمانی و رسیدن 

به فینال شانس قائل شد.
 اما در شکل واقعی کار باید به این 

نکته بپردازیم که خیلی ضعیف 
کار کردیم!

واقعیت امر این است که ما داشته های 
خوبی داریم اما به هر حال باید این را در نظر 
بگیریم که آیا برای آنها خوب برنامه ریزی 
کرده ایم یا تدارکات خوبی داشته ایم 
و به شکل خوبی بازیکنان را تعلیم 
داده ایم که حالا از آنها توقع موفقیت 
و انجام کارهای بزرگ را داشته باشیم.

 با این حال می خواهید بگویید که 
برای رویارویی مقابل ژاپن شانسی 

نداریم؟
ژاپن تیم خیلی خوبی است که واقعاً 
خودش را از آسیا جدا کرده است، از 
این رو حتماً فقط می توانیم با معجزه 
و شانس مقابل تیمی مثل ژاپن به برد 
برسیم و شاید در بهترین حالت بتوانیم 
به فینال برسیم اما با وجود تیمی مانند 
ژاپن به هیچ وجه نمی توانیم شانسی 
برای قهرمانی تیم ملی ایران قائل باشیم.

فکر می کنید چرا یحیی عطای 
کار را به لقایش بخشید؟

من فکر می کنم مهم ترین مسأله 
نداشتن بازیکن خوب به اندازه 
کافی بود که سرمربی پرسپولیس 
را مجبور به کناره گیری کرد. این در 
حالی است که در دنیای مربیگری 
شاهدیم عمر مربیان حتی در 
تیم های بزرگی مانند سیتی بسیار 
بالاست؛ مثلاً خود گواردیولا 8 
سال است که در تیم سیتی کار 
می کند و در این تیم از ثبات بسیار 
خوبی برخوردار است که این مهم 
نتیجه آن است که بازیکنان بسیار 
کادمی  منچسترسیتی  خوبی در آ
ساخته می شوند که به بهترین 
شکل هم از آنها استفاده می کنند 
چه بسا که قبل از این شاهد بودیم 
که ونگر و فرگوسن هم 20 سال 
در تیم های خودشان کار کردند 
به دلیل  را  یی  رآ کا بیشترین  و 
استفاده از دارایی های باشگاه شان 
خصوصا در تیم های پایه داشتند 
اما در تیم پرسپولیس ما این چرخه 
بازیکن سازی را به شکل ایده آل 
نمی بینیم و دیده نمی شود که ما از 
بازیکنان به شکل خوبی در تیم های 

بزرگسالان بهره ببریم.
یحیی سعی کرد که از بازیکنان 

جوانش استفاده کند که به 
هر حال این نقیصه را پوشش 

دهد اما بازیکنان جوان 
نتوانستند در حد و اندازه بالا 

ظاهر شوند.
ز بازیکن  به نظر من استفاده ا
جوان ترس ندارد چه بسا که ما 
شاهد این بودیم تیم های بزرگی 
مانند آرسنال و یونایتد در بدترین 
شرایط هم از بازیکنان جوان خود 

استفاده می کنند به همین دلیل 
حتماً باید در زمینه بازی گرفتن از 
بازیکنان جوان به شکل جدی در 
پرسپولیس بازنگری صورت گیرد 
هر چند متأسفانه پرسپولیس از 80 
درصد تیم های لیگ برتری در این 
زمینه وضعیت ضعیف تری دارد تا 
جایی که مربی را دلسرد ساخته و 
یکی از اصلی ترین دلایل کناره گیری 

محسوب می شود.
چرا مدیریت پرسپولیس 

هیچ گاه تعامل خوبی با 
سرمربی تیمش نداشت؟

در بحث مدیریت در تیم های ایرانی، 
مدیران نمی توانند درآمدزایی خوبی 
داشته باشند که این نکته ضعفی 
بزرگ است از این رو حتماً حضور 
مدرسان فوتبالی مانند ونگر در 
فوتبال ایران برای آموزش مدیران 
و آشنا ساختن آنها به مدیریت 
صحیح و جدید در فوتبال احساس 
می شود. بین مدیرعامل و سرمربی 
پرسپولیس هم در موارد بسیاری 
اختلاف نظر وجود داشت و هیچ 
وقت تعامل لازم برقرار نشد تا 
سرمربی سرخ ها برای هفتمین بار 
مجبور به استعفا شده و کناره گیری 

کند.
حضور احتمالی برانکو 

می تواند برای پرسپولیسی 
که در چند سال اخیر با یحیی 
موفق بوده شیرینی و حلاوت 
خاص گذشته را داشته باشد؟

ما باید این را در نظر بگیریم بار 
قبل که برانکو به پرسپولیس آمد 
8 سالی بود که  -7 سرخ پوشان 
قهرمان نشده بودند به همین دلیل 
شاید حضور برانکو مانند سابق آن 
جذابیت گذشته را نداشته باشد 
هر چند که به هر حال برانکو تجربه 
خیلی خوبی در پرسپولیس داشته 
و از مقبولیت بالایی هم در نزد 
هواداران برخوردار است اما من با 

همه این موارد معتقدم  ای کاش 
مسئولان پرسپولیس شرایط را 
برای یحیی مهیا می ساختند تا هزینه 
سنگینی به لحاظ کادر و بازیکن و 
سلیقه جدید سرمربی جدید به 
پرسپولیس تحمیل نشود که مسلماً 
این امر تبعاتی هم برای پرسپولیس 

در برخواهد داشت.
برانکو قادر است با پرسپولیس 

قهرمانی دیگری را تکرار کند؟
توقع هواداران قطعاً این بار از 
برانکو فراتر از قهرمانی لیگ است 
و قهرمانی در مسابقات غرب آسیا 
و رسیدن به فینال همچنین تکرار 
قهرمانی های پرسپولیس نکته ای 
است که هواداران از برانکو در 
پرسپولیس انتظار دارند که شاید 
کار را برای مربی کروات با همه 
کاریزمایی که دارد به جهت بالا 
رفتن سن و سالش کمی دشوارتر 
سازد هر چند که برانکو در این 
مدت در تیم ملی عمان هم خیلی 
خوب کار کرده است و قبلاً هم 
توانمندی های خودش را به خوبی 

نشان داده است.
برای مربیگری پرسپولیس نام 

اسکوچیچ هم مطرح شده 
است!

اسکوچیچ در بحث مدیریت فوتبال 
ضعیف است. نمونه این موضوع 
را می توانید از بازیکنان تیم ملی 
بپرسید که در مقطعی شدیداً با 
مربی کروات تیم ملی درگیر شدند 
و حتی یکی از بازیکنان پس از بازی 
دوستانه به اسکوچیچ در آن مقطع 
توهین کرد و سایر موارد پیش آمد 
که کار را برای اداره همکاری مربی 
وقت تیم ملی سخت و در ادامه 
دلیل  همین  به  منتفی ساخت 
هم با توجه به موارد و مشکلات 
رد  ا د لیس  پرسپو که  متعددی 
لیس  پرسپو درد  به   اسکوچیچ 

نمی خورد.

اردلان آشتیانی بازیکن سابق پرسپولیس معتقد است سازنده نبودن پرسپولیس در بازیکن سازی بیشترین لطمه را به 
پرسپولیس زده است و آن را یکی از دلایل اصل کناره گیری سرمربی کاربلد پرسپولیس از جمع سرخ پوشان می داند. به 
بهانه بسیاری از مسائلی که در چند روز اخیر پیرامون نیمکت پرسپولیس مطرح بود گفت و گویی با آشتیانی داشتیم.

 کمیته یا 
گروه فنی سه نفره

رضا درویش مدیرعامل باشگاه 
ر  د یکشنبه  ز  و ر لیس  پرسپو
مصاحبه های خود تأکید کرد 
این باشگاه برای جانشینی یحیی 
10 گزینه خارجی  گل محمدی 
دارد و کمیته فنی یا گروه فنی 
این گزینه ها را بررسی و مشغول 
مذاکره با آنها هستند. بعد از این 
صحبت های درویش این سؤال 
مطرح شد که گروه فنی یا کمیته 
فنی پرسپولیس کی انتخاب شد 
و اصلاً این کمیته وجود خارجی 
دارد یا نه که ظاهراً کمیته فنی 
رسماً وجود خارجی ندارد. واقعیت 
اینکه از آخرین باری که باشگاه 
پرسپولیس کمیته فنی داشته 
چیزی حدود هشت سال می گذرد 
و در دوره دوساله مدیریت رضا 
درویش در این باشگاه بحثی 
درباره تشکیل کمیته فنی حداقل 
به صورت رسمی مطرح نشده 
است. ظاهراً گروه فنی مد نظر 
درویش یا همان کمیته فنی ای 
که او از آن نام برده یک گروه سه 
نفره شامل خود درویش، محمود 
خوردبین مشاور امین و معتمد او 
و مصطفی لشگری مدیر روابط 
عمومی باشگاه پرسپولیس است 
و اینطور نیست که تصور کنیم 
یک گروه چند نفره در حال حاضر 
رزومه مربیان معرفی شده به 
باشگاه را استخراج کرده، در حال 

بررسی و مذاکره هستند.

 
 برانکو حداقل 

تا 5 بهمن در عمان
از آنجایی که مسابقات جام ملت ها 
در پیش است و برانکو در تیم 
ملی عمان مسئولیت دارد مسأله 
مذاکره و پیش بردن آن در شرایط 
فعلی کار دشواری به نظر می رسد. 
تیم ملی عمان در گروه F مسابقات 
با   2023 م ملت های آسیا  جا
تیم های عربستان سعودی، تایلند و 
قرقیزستان همگروه است و آخرین 
بازی مرحله گروهی این تیم روز 
پنجشنبه 25 ژانویه )5 بهمن ماه( 
مقابل قرقیزستان برگزار خواهد 
شد. این یعنی که برانکو حداقل تا 5 
بهمن ماه بالای سر تیمش خواهد 
بود و امکان مذاکره نهایی یا توافق 
بین او و باشگاه پرسپولیس وجود 
نخواهد داشت. در عین حال به نظر 
می  رسد تیم ملی عمان حتی اگر 
مقابل عربستان شکست بخورد 
قادر به پیروزی مقابل تیم هایی 
مثل تایلند و قرقیزستان هست 
و البته با توجه به اینکه برخی 
تیم های سوم نیز به دور یک 
هشتم نهایی صعود خواهند کرد 
به احتمال فراوان عمان را در مرحله 
یک هشتم نهایی نیز خواهیم 
دید. احتمالاً حضور عمان در این 
تورنمنت تا 30 ژانویه )10 بهمن ماه( 

طول خواهد کشید.

نفت و گاز گچساران 
حریف پرسپولیس 

در جام حذفی
ر  د فی  حذ م  جا قرعه کشی 
یی  نها نزدهم  شا یک  مرحله 
دیروز در سازمان لیگ برگزار 
شد و پرسپولیس حریف خود را 
شناخت. طبق قرعه تیم لیگ 
یکی نفت و گاز گچساران حریف 
پرسپولیس در این مرحله خواهد 
بود اما پرسپولیس میزبان این 
بازی است. مسابقه ای که طی 
یکی از دو روز 19 یا 20 بهمن ماه 
برگزار خواهد شد. هدایت این 
تیم را پیروز قربانی مدافع سابق 
استقلال برعهده دارد از این رو 
این جدال می تواند حساسیت ها 
و جذابیت های خاص خود را 
داشته باشد. نکته جالب اینکه 
گچساران در رتبه ششم جدول 
لیگ آزادگان قرار دارد تا اگرچه 
پرسپولیس با تیم لیگ برتری 
رودررو نشده اما با چالشی جذاب 
برای صعود به جمع شانزده تیم 

برتر مواجه باشد.

 zسوژه

ادموند بزیک:

بی ثباتی مدیریت باعث این اتفاقات شده

از آقا یحیی به دلیل کارنامه بسیار موفقی که داشته تشکر ویژه دارم. شخصاً 
دوست دارم ایشان تا آخر فصل بماند. وقتی مربی می خواهید عوض کنید 
همیشه اسامی مثل برانکو و اسکوچیچ وجود دارد چون می خواهند هواداران 
را راضی کنند. فکر کنم دلیل این اتفاقات بی ثباتی مدیریت است چون مدیران 
مدام عوض می شوند و رفت و آمدها در فوتبال ایران عادی شده. مدیر اگر 
ثبات داشته باشد می داند که لازم نیست خیلی زود سرمربی را عوض کند.

محمدرضا مهدوی:

یحیی گزینه اول و آخر

پرســپولیس تیم بزرگی اســت و همیشــه باید در آرامش باشــد. متاســفانه 
حواشــی زیــادی می بینیــم. یحیــی گل محمــدی مشــکلی بــا مربیگــری در 
پرسپولیس ندارد. افتخاراتی که او به دست آورده زبانزد است اما اتفاقات 
عجیبی در این فصل رخ داده. به نظرم بهترین گزینه یحیی اســت. برانکو 
کــه بــه خاطــر جــام ملت هــا نمی تواند بــه موقع بیایــد اما اگر یحیی شــرایط 

را مهیــا نمی بینــد بــه نظرم اســکوچیچ گزینه بهتری اســت.

رضا درویش

مدیریتش به دو سال می رسد؟

بعد از علی اکبر طاهری هیچ کدام از مدیران عامل باشگاه پرسپولیس دوره 
مدیریتی شان در این باشگاه به دو سال نرسیده است. حمیدرضا گرشاسبی، 
ایرج عرب، مهدی رسول پناه و مجید صدری مدیرانی بودند که قبل از درویش 
مدیریت کردند. رضا درویش از 22 دی ماه سال 1400 مدیرعامل باشگاه 
پرسپولیس بوده و باید دید دوره مدیریتش به دو سال می رسد یا نه چرا که 

طی دو روز گذشته شایعات درباره کنار رفتنش به گوش می رسد.

آشتیانی: اسکوچیچ به درد جانشینی یحیی نمی خورد

حضور برانکو دیگـــــــر برای 
پرسپولیس جذابیت ندارد

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار

 zگفت وگو

 zسؤال و جواب خط حمله تیم ملی فوق العاده است اما...

درخشان: آزمون و طارمی 
نیاز به تغذیه  دارند

تیــم ملــی کشــورمان چنــد روز دیگــر باید در آوردگاه قاره کهــن بازی های خودش را آغاز کند. به همین دلیل برای بررســی عملکرد 
تیــم ملــی در بــازی مقابــل حریف آفریقایی و بررســی حریفــان همگروه مان، همچنین شــانس تیم ملی کشــورمان برای موفقیت 

در آســیا با حمید درخشــان، بازیکن اســبق تیم ملی کشــورمان گفت و گویی داشــتیم.

    سه شنبه   19 دی 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7492 

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار


